

2026 Friendly and Inclusive Spaces Awards

The International Union of Architects (UIA) recognises that for architecture to truly benefit and reflect society's needs it must be inclusive of and empathetic to all who use it.

The UIA has launched the 5th edition of the Friendly and Inclusive Spaces Awards organised by its Architecture for All Work Programme.

The Jury may award a Medal to the Global Winners in each of the 4 Categories, together with up to 3 Honourable Mentions in each Category.

Global Medal Winners will be invited to present their project in person at a

seminar organised by the Architecture for All Work Programme at the UIA World Congress of Architects that will take place on 28 June to 2 July 2026 in Barcelona, Spain.

Deadline for submissions: February 24, 2026.

2027 Global Award for Sustainable Architecture

The 20th edition of the Global Award for Sustainable Architecture launched on World Architecture Day, under the theme "Architecture Is Equity". This theme explores the role of architecture as a catalyst for democratic engagement, social cohesion, and equity.

The Award invites all architects, designers, urban and landscape professionals worldwide to submit entries for built or studied projects, or for work related to research, writing, and experimentation that demonstrates innovation, design quality, and a significant contribution to achieving the United Nations Sustainable Development Goals.

Deadline for Submission: 30 January 2026.

Results: The 7th Edition of the Baku International Architecture Award

The Ministry of Culture of the Republic of Azerbaijan and the Union of Archi-

tects of Azerbaijan have announced the winners of the 7th Edition of the Baku International Architecture Award. Endorsed by the UIA since 2015, competitors in the 2025 edition of the Award included 265 projects submitted from 38 countries around the world.

The jury meeting took place on 1 October 2025. Three prizes were awarded in each of the seven categories. The winners were representatives from Italy, Republic of Korea, Portugal, Spain, Bangladesh, Russia, China, Vietnam, Turkey, Hungary, Azerbaijan and Ukraine.

More information: www.uia-architectes.org

Международные новости архитектуры / International Architecture News

В новостях говорится о V премии «Дружественные и инклюзивные пространства» и XX Мировой премии в области устойчивой архитектуры. Также представлены результаты VII Бакинского международного архитектурного конкурса.

Ключевые слова: МСА; Рабочая программа «Архитектура для всех»; Цели устойчивого развития ООН; Бакинская международная архитектурная премия. /

The news section announces the 5th edition of the Friendly and Inclusive Spaces Awards and the 20th edition of the Global Award for Sustainable Architecture. It also presents the results of the 7th Baku International Architecture Award.

Keywords: UIA; Architecture for All Work Programme; UN Sustainable Development Goals; Baku International Architecture Award.



Премия «Дружественные и инклюзивные пространства» – 2026

Для того, чтобы архитектура действительно приносила пользу и отражала потребности общества, она должна быть инклюзивной и чуткой по отношению ко всем, кто ею пользуется. В связи с этим Международный союз архитекторов (МСА) объявляет о проведении V премии «Дружественные и инклюзивные пространства», организованной рабочей программой МСА «Архитектура для всех».

Жюри может присудить медаль победителям со всего мира в каждой из четырех категорий, а также до трех поощрительных премий в каждой категории.

Обладатели международных медалей будут приглашены лично представить свой проект на семинаре, организованном рабочей программой «Архитектура для всех» в рамках Всемирного конгресса архитекторов МСА, который пройдет с 28 июня по 2 июля 2026 года в Барселоне (Испания).

Крайний срок подачи заявок: 24 февраля 2026 года.

Мировая премия 2027 года в области устойчивой архитектуры

В Всемирный день архитектуры было объявлено о начале приема заявок на участие в XX конкурсе на Мировую премию в области устойчивой архитектуры, который проходит под девизом «Архитектура – это справедливость». Эта тема посвящена роли архитектуры как катализатора демократического взаимодействия, социальной сплоченности и равенства.

Для участия в конкурсе приглашаются все архитекторы, дизайнеры, специалисты в области градостроительства и ландшафтного дизайна по всему миру представить реализованные или исследовательские проекты, а также научные работы, тексты и эксперименты, которые демонстрируют инновации, качество проектирования и вносят значительный вклад в достижение Целей устойчивого развития.

Целей устойчивого развития Организации Объединенных Наций.

Крайний срок подачи заявок: 30 января 2026 года.

Результаты VII Бакинской международной архитектурной премии

Министерство культуры Азербайджанской Республики и Союз архитекторов Азербайджана объявили победителей VII

Бакинской международной архитектурной премии. В конкурсе 2025 года, который проводится при поддержке МСА с 2015 года, приняли участие 265 проектов, представленных из 38 стран мира.

Заседание жюри состоялось 1 октября 2025 года. В каждой из семи категорий было присуждено по три премии. Победителями стали представители Италии, Республики Корея, Португалии, Испании, Бангладеш, России, Китая, Вьетнама, Турции, Венгрии, Азербайджана и Украины.

Дополнительная информация: www.uia-architectes.org

Бакинская международная архитектурная премия-2025. Категория А – лучший реализованный проект общественных зданий:

1я премия – Diriyah Art Futures по проекту Скиаттарелла Амедео (Италия) / Baku International Architecture Award 2025. Category A – Best implemented project of public architecture: 1st Prize – Schiattarella Amedeo (Italy) for Diriyah Art Futures.